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Sida 2 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Protokoll 

Datum: 
2020-05-05 

 

Närvarande 

Beslutande 

Klara Ellströnn (MP), ordf. 
Kerstin Westman (S), vice ordf. 
Mats Åhlund (C), 2:e vice ordf, närvarar på distans 
Viktor Karlsson (S) 
Emine Behiye Karakitapoglu (S), närvarar på distans 
Gunnar Larsson (S) 
Björn Smeds (L), närvarar på distans 
Tor Bergman (M), närvarar på distans 
Mårten Blix (M), närvarar på distans 
Elias Moberg (KD) 
Anette Fischer (V) 
Andrea Karnekvist (V) 
Lisen Burmeister (SD), närvarar på distans 

Ej tjänstgörande ersättare 

Erik Johansson (S) 
Joachim Höggren (MP), närvarar på distans 
Kathrine Laurell (M), närvarar på distans 
Andreas Celan (M), närvarar på distans 
Magnus Wikberg (KD) 
Torsten Rehn (V), närvarar på distans 
Sofie Juhlin (MP) 

Övriga närvarande 

Anna Nilsson miljödirektör, Patrik Brodd avdelningschef, Tobias Johannson 
avdelningschef, närvarar på distans 

Justerandes signatur Utd ragsbestyrka nd e 
5-, A 
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Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Protokoll 

Datum: 
2020-05-05 

 

§35 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att utse Elias Moberg (KD) att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll 
den 13 maj. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

/ 



Uppsala 
kommun 

Sida 4 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§36 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att fastställa utsänd föredragningslista. 

Justerandes signatur Utd ragsbestyrkand e 
__. _.,_ 

PlA , 



r�l Uppsala 
�kommun 

Miijö- och hälsoskyddsnämnden 

Protokoll 

Datum: 

2020-05-05 

Justerandes signatur 

§37

Ansökan om serveringstillstånd,  
 

MHN-2020-00045 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att med stöd av 8 kap.11 § alkohollagen (2010:1622) avslå

, ansökan om serveringstillstånd. 

Yrkande 

Klara Ellström (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Sammanfattning 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-03-30 

Bilaga 1 Beslut angående ansökan om serveringstillstånd,  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Utd ragsbestyrka n de 

. fvvl 

Sida 5 (24) 



Uppsala 
kommun 

Sida 6 (24) 

Miljö-och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§38 

Ansökan om tillstånd och dispens enligt 
naturreservatsföreskrifterna för Årike Fyris, 
på fastigheterna Sunnersta 51:97 och 51:26 

MHN-2019-009190 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att bevilja tillstånd för uppförande av två nya stigar för mountainbike samt avverkning 
av enstaka träd enligt punkt A13 och A14 i reservatsföreskrifterna. 

att bevilja dispens för markarbeten enligt punkt A2 i reservatsföreskrifterna, för 
anläggandet av stigarna enligt bilaga 1. 

att ta ut en avgift på 5750 kronor för handläggningen av ansökan. 

Dispensen och tillståndet är med stöd av 16 kap. 2 § miljöbalken förenade med 
följande villkor: 

att arbetet i huvudsak ska utföras enligt inlämnade uppgifter i ärendet och i övrigt 
bedrivas under iakttagande av de gällande bestämmelserna för Arike Fyris 
naturreservat. 

att berörda markägare ska kontaktas innan arbetet påbörjas. 

att inga träd större än 10 cm i omkrets tas ned utan förvaltarnas tillstånd 

att inga störande arbeten genomförs mellan den 1 april till den 1 juli. 

att uppgrävda stenar och jordmassor placeras i närliggande terräng. 

att stigarna besiktigas av reservatsförvaltarna senast en månad efter att arbetet har 
slutförts 

Yrkande 

Klara Ellström (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Å 
/91 

A . 



Uppsala 
kommun 

Sida 7 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

Sammanfattning 
Ärendet avser ansökan om dispens och tillstånd enligt föreskrifterna för 
naturreservatet Årike Fyris för grävarbeten och avlägsnande av vegetation som syftar 
till att skapa två nya stigar för mountainbikecykling. Åtgärderna planeras främst i 
skötselzon D, som består av gammal barr och blandskog. Under förutsättning att 
verksamheten genomförs enligt inlämnade handlingar och att arbetet genomförs med 
ett antal hänsynstagande och försiktighetsmått., bedöms inte åtgärderna innebära 
någon miljöpåverkan av betydelse. Anläggandet av stigarna bedöms ha en positiv 
inverkan på friluftslivet i området. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-28 

Bilaga 1: Beslut angående ansökan om tillstånd och dispens enligt 
naturreservatsföreskrifterna för Årike Fyris, på fastigheterna Sunnersta 51:97 och 51:26. 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 8 (24) 

MiEjö- och häIsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§39 

Ansökan om dispens enligt 
naturreservatsföreskrifterna för Stadsskogen 
för att skapa fördröjningszoner för 
markvatten, Kåbo 1:36 

MHN-2020-000090 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att bevilja ansökan om dispens för grävarbeten, enligt punkt Al 
naturreservatsföreskrifterna för Stadsskogen inom fastigheten Kåbo 1:36, som syftar 
till att förändra dräneringsförhållandena och skapa fördröjningszoner för markvatten. 

att ta ut en avgift på 5750 kronor för handläggningen av ansökan. 

Dispensen och tillståndet är med stöd av 16 kap. 2 § miljöbalken förenade med 
följande villkor: 

att arbetet i huvudsak ska utföras enligt inlämnade uppgifter i ärendet och i övrigt 
bedrivas under iakttagande av de gällande bestämmelserna för Stadsskogens 
naturreservat. 

att berörda markägare ska kontaktas innan arbetet påbörjas. 

att de uppgrävda jord massorna återanvänds på plats för att komplettera däm men och 
skapa höjdskillnader. 

Yrkande 

Klara Ellström (M P) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

. Å ' 



Uppsala 
kommun 

Sida 9 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 

Protokoll 2020-05-05 

Sammanfattning 
Ärendet avser ansökan om dispens enligt föreskrifterna för naturreservatet 
Stadsskogen för grävarbeten som syftar till att skapa fördröjningszoner för markvatten. 
Åtgärderna planeras främst i skötselområde 1, som framförallt domineras av gles 
tallskog. Arbetet ska genomföras med ett antal hänsynstagande och försiktighetsmått. 
Under förutsättning att verksamheten genomförs enligt inlämnade handlingar, 
bedöms inte åtgärderna innebära någon miljöpåverkan av betydelse. Anläggandet av 
dämmen och skapande av våtmarker kan däremot ha en positiv inverkan på den 
biologiska mångfalden i området. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-28 

Bilaga 1: Beslut om dispens enligt naturresmatsföreskrifterna för Stadsskogen för att 
skapa fördröjningszoner för markvatten, Kåbo 1:36 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Justerandes signatur Utd ragsbestyrkand e 



Uppsala 
kommun 

Sida 10 (24) 

Miljö-och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§40 

Yttrande över Hållbar slamhantering - 
betänkande av utredningen om en giftfri och 
cirkulär återföring av fosfor från avloppsslam 

MHN-2020-1772 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att överlämna yttrande daterat den 5 maj 2020 till Regeringskansliet. 

Yrkande 

Klara Ellström (M P) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Sammanfattning 
Utredningens direktiv är att ta fram förslag på framtida reglering om förbud mot 
spridning av avloppsslam och ersätta den med giftfri fosforåtervinning urslammet. 
Bakgrunden till att utreda ett eventuellt förbud är att slammet kan ha negativa hälso-
och miljöeffekter på grund av förekomst av skadliga kemikalier, mikroplaster och 
patogener. Utredningen har tagit fram två alternativ till reglering där det första 
alternativet innebär ett totalförbud mot all spridning av avloppsslam medan det andra 
alternativet fortsatt tillåter spridning på produktiv jordbruksmark men förbjuder 
spridning på övrig mark.1 alternativ två ska även kvalitetskraven och kraven på 
hygienisering skärpas genom föreskrifter från Naturvårdsverket. Båda alternativen 
innebär att avloppsreningsanläggningar för mer än 20 000 personekvivalenter (pe) får 
ett förordningsstyrt krav på sig att återvinna minst 60 procent av den fosfor som finns i 
det producerade avloppsslammet på årsbasis.1 alternativ två kan även spridning på 
jordbruksmark ingå som en del i den återvinningen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-09, rev MHN AU 2020-04-30 

Bilaga 1: Yttrande över Hållbar slamhantering - betänkande av utredningen om en 
giftfri och cirkulär återföring av fosfor från avloppsslam, den 5 maj 2020 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

----.4.---, - 
gYA Ä./ 



Uppsala 
kommun 

Sida 11 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§41 

Ansökan om tillstånd enligt miljöbalken till 
befintlig och utökad verksamhet vid Q-Med 
AB:s anläggning i Librobäck, Uppsala 

MHN-2018-000667 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att överlämna yttrande daterat den 5 maj 2020 till Länsstyrelsen Uppsala län. 

Ej deltagande i beslut 

Mats /blund (C), Tor Bergman (M), Mårten Blix (M) och Elias Moberg (KD) deltar ej i 
beslutet. 

Särskilt yttrande 

Mats /blund (C), Tor Bergman (M), Mårten Blix (M) och Elias Moberg (KD) lämnar särskilt 
yttrande enligt följande: 

Uppsalaalliansen (C), (M), och (KD) deltar inte i beslutet då handlingarna i det 
komplicerade ärendet inte varit klart i så god tid att de politiska grupperna, i sedvanlig 
demokratisk ordning, haft tillfälle att gå igenom och diskutera förslaget. Ärendet har 
inte, som vi yrkat, bordlagts trots att det varit möjligt. 

Yrkande 

Klara Ellström (MP) yrkar (1) bifall till förvaltningens förslag. 

Klara Ellström (M P) yrkar (2) att ärendet ska avgöras idag. 

Mats /blund (C) yrkar att ärendet bordläggs. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Mats /blunds (C) yrkande om att ärendet ska bordläggas mot 
ärendets avgörande idag och finner att nämnden bifaller ärendets avgörande idag. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

OK/ 

9m 



Uppsala 
kommun 

Sida 12 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 

Protokoll 2020-05-05 

Ordföranden ställer sedan förvaltningens förslag mot avslag och finner att nämnden 
bifaller förvaltningens förslag. 

Sammanfattning 
Q-Med AB (Bolaget) har ansökt om tillstånd enligt 9 kap. miljöbalken hos Länsstyrelsen 
i Uppsala län för verksamheten i Librobäck, Uppsala. Ansökan gäller befintlig och 
utökad verksamhet avseende tillverkning av nnedicintekniska gelprodukter och 
läkemedelsprodukter. Sökt verksamhet ligger i linje med den nuvarande maximala 
kapaciteten för anläggningen för medicintekniska gelprodukter. 1 dagsläget finns ingen 
kommersiell läkemedelsproduktion i anläggningen i Uppsala, men tillverkning av 
råvara till läkemedelsproduktion pågår i pilotanläggning sedan flera år. Själva 
Läkemedelsprodukten har tidigare tillverkats i annan anläggning. Produktionsökningen 
kommer medföra ökad råvaru-, vatten- och energianvändning, visst ökat utsläpp till 
Luft och något ökade utsläpp till vatten. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-23 

Bilaga 1: Yttrande till Länsstyrelsen Miljöprövningsdelegationen 

Bilaga 2: Bolagets ansökan om tillstånd 

Bilaga 3: Bolagets förslag till villkor 

Bilaga 4: Översiktskarta 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har skickat ärendet till nämnd utan 
eget yttrande. 

Justerandes signatur Utd ragsbestyrkand e 



Uppsala 
kommun 

Sida 13 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§42 

Yttrande över detaljplan för Vaksala 
kyrkskola, samråd 

MHN-2019-4815 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att överlämna yttrande daterat den 5 maj 2020 till plan- och byggnadsnämnden. 

Yrkande 

Klara Ellström (M P) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Sammanfattning 
Planens syfte är att möjliggöra en förskola för åtta avdelningar inom området vid 
Vaksala kyrka. Byggnader ska byggnader få en utformning med hög arkitektonisk 
kvalitet och volymer som är anpassade till områdets höga kulturmiljövärden. 
Detaljplanen innebär att två nya byggnader får uppföras och ersätta den äldre 
skolbyggnaden som står på fastigheten idag. 1 tidigare samråd var avsikten att behålla 
och bygga ut den befintliga skolbyggnaden, men den har visat sig vara i för dåligt skick 
för ändamålet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-08, rev M H N AU 2020-04-28 

Bilaga 1: Yttrande över detaljplan för Vaksala kyrkskola, samråd 

Bilaga 2: Översiktskarta 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

A i 



Uppsala 
kommun 

Sida 14(24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§43 

Yttrande över detaljplan för kvarteret Hugin, 
samråd 
MHN-2018-6105 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att texten under rubriken Friyta på sidan två i yttrandet revideras enligt följande: 

Miljö och hälsoskyddsnämnden anser att barnperspektivet i planen ska stärkas. Friytan 
för den föreslagna förskolan är för liten. Friytan i planförslaget uppgår t111 20 
kvadratmeter per barn eller totalt 1 440 kvadratmeter. Enligt Boverkets vägledning bör 
friytan vid en förskola uppgå till 40 kvadratmeter per barn och den totala friytan bör 
överstiga 3 000 kvadratmeter. Ytan 20 kvadratmeter per barn på gården är ett 
minimimått angivit i kommunens lokalprogram för utemiljö förskola och grundskola. 
Nämnden anser att ambitionen i ett planområde av denna storlek måste vara högre. 

att med revideringen överlämna yttrande daterat den 5 maj 2020 till plan- och 
byggnadsnämnden 

Yrkande 

Lisen Burmeister (SD) yrkar med instämmande av Mats Åhlund (C), Tor Bergman (M), 
Mårten Blix (M) och Elias Moberg (KD) att texten under rubriken Friyta på sidan två i 
yttrandet revideras enligt följande: 

Miljö och hälsoskyddsnämnden anser att barnperspektivet i planen ska stärkas. Friytan 
för den föreslagna förskolan är för liten. Friytan i planförslaget uppgår till 20 
kvadratmeter per barn eller totalt 1 440 kvadratmeter. Enligt Boverkets vägledning bör 
friytan vid en förskola uppgå till 40 kvadratmeter per barn och den totala friytan bör 
överstiga 3 000 kvadratmeter. Ytan 20 kvadratmeter per barn på gården är ett 
minimimått angivit i kommunens lokalprogram för utemiljö förskola och grundskola. 
Nämnden anser att ambitionen i ett planområde av denna storlek måste vara högre. 

Klara Ellström (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut med Lisen 
Burmeisters (SD) ändringsyrkande. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 15 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Lisen Burmeisters (SD) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
nämnden bifaller Lisen Bu rmeisters (SD) ändringsyrkande. 

Ordföranden ställer sedan arbetsutskottets förslag till beslut med Lisen Burmeisters 
(SD) ändringsyrkande mot avslag och finner att nämnden bifaller arbetsutskottets 
förslag till beslut med Lisen Burmeisters (SD) ändringsyrkande. 

Sammanfattning 
Planens syfte är att stärka kopplingarna mellan innerstaden och Kungsängen genom 
att möjliggöra en ny kvartersindelning som bygger vidare på innerstadens 
rutnätsstruktur. Genom att ersätta ett befintligt kontorskomplex med bostäder, 
förskola, kontor, centrumverksamhet och park skapar planen förutsättningar för ett 
ökat stadsliv. Planen möjliggör nybyggnation av cirka 300-400 bostäder och ökade ytor 
för kontor, handel och verksamheter. Delar av den befintliga bebyggelsen bevaras och 
byggs till för att anpassas till dagens behov. En ny förskola med fyra avdelningar 
planeras intill en ny stadsdelspark. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-08, rev MHN AU 2020-04-28 

Bilaga 1: Yttrande över detaljplan för kvarteret Hugin, samråd 

Bilaga 2: Översiktskarta 

Miljö-och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Justerandes signatur 

x , 
Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 16 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§44 

Yttrande över fördjupad översiktsplan för de 
sydöstra stadsdelarna inklusive Bergsbrunna, 
samråd 

MHN-2020-1568 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att förvaltningen uppdras att inarbeta särskilt yttrande från Mats Åhlund (C), Tor 
Bergman (M), Mårten Blix (M) och Elias Moberg (KD) i arbetsutskottet förslag till 
yttrande, 

att med revideringen överlämna yttrande daterat den 5 maj 2020 till 
kommunstyrelsen. 

Särskilt yttrande 

Mats Åhlund (C), Tor Bergman (M), Mårten Blix (M) och Elias Moberg (KD) lämnar särskilt 
yttrande enligt bilaga § 44 

Yrkande 

Klara Ellström (M P) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Mats /blund (C) yrkar att förvaltningen uppdras att inarbeta särskilt yttrande från Mats 
Åhlund (C), Tor Bergman (M), Mårten Blix (M) och Elias Moberg (KD) i arbetsutskottet 
förslag till yttrande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Mats Åhlunds (C) ändringsyrkande 
och finner att nämnden bifaller arbetsutskottets förslag. 

Votering begärs och verkställs 

Ordföranden ställer propositionsordningen att den som röstar enligt arbetsutskottets 
förslag röstar JA och den som röster enligt Mats Åhlunds (C) ändringsyrkande röstar 
NEJ. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

, , 



Uppsala 
kommun 

Sida 17 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

JA-röster: Klara Ellström (M P), Kerstin Westman (S), Viktor Karlsson (S), [mine Behiye 
Karakitapoglu (S), Gunnar Larsson (S), Björn Smeds (L). 

NEJ-röster: Mats Åhlund (C) Tor Bergman (M) Mårten Blix (M), Elias Moberg (KD), Anette 
Fischer (V), Andrea Karnekvist (V), Lisen Burmeister (SD). 

Med 6 JA-röster och 7 NEJ-röster finner ordföranden att nämnden bifaller Mats /blunds 
(C) ändringsyrkande. 

Ordföranden ställer sedan arbetsutskottets förslag med Mats Åhlunds (C) 
ändringsyrkande mot avslag och finner att nämnden bifaller arbetsutskottets förslag 
med Mats Åhlunds (C) ändringsyrkande. 

Sammanfattning 
Nya stadsdelar planeras i sydöstra delen av Uppsala kommun och en fördjupad 
översiktsplan har tagits fram för området. Iden anges inriktning och vision för 
planeringen och avvägning mellan olika allmänna intressen.1 kommande 
detaljplanering utreds och fastställs förutsättningarna för markanvändningen mer 
noggrant. Utgångspunkten är Uppsalas översiktsplan från 2016 som pekar ut de 
sydöstra stadsdelarna som ett viktigt utvecklingsområde i Uppsala. 
En avsikt med planen är att minska bostadsbristen och skapa nya förutsättningar för 
näringsliv och service. 21 500 av de 33 000 bostäder som ingår i Uppsala kommuns 
avtal med staten och Region Uppsala (Uppsalapaketet) planeras inom planområdet för 
den fördjupade översiktsplanen. Även 10 000-15 000 nya arbetsplatser planeras. 
Stadsutvecklingen ska innehålla en hög grad av nytänkande för ekologisk hållbarhet. 
Byggd miljö, grönska, dagvatten ha ntering och tekniska försörjningssystem ska utgöra 
en resurseffektiv och klimatpositiv helhet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-15 
Bilaga 1: Yttrande över fördjupad översiktsplan för de sydöstra stadsdelarna inklusive 
Bergsbrunna, samråd 
Bilaga 2: Översiktskarta 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 18 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§45 

Förenklad mars/apriluppföljning 2020 

MHN-2020-122 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att fastställa svar på särskilda frågor om coronaviruset covid-19 per april 2020 enligt 
bilaga 1, 

att fastställa förenklad ekonomisk uppföljning per mars 2020 enligt bilaga 2, 

att överlämna fastställda handlingar till kommunstyrelsen. 

J Yrkande 

Klara Ellström (M P) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Sammanfattning 

Miljöförvaltningen har sammanställt svar på särskilda frågor om coronaviruset covid-
19 och dess större konsekvenser för verksamheten (bilaga 1). Förvaltningen har även 
upprättat en förenklad ekonomisk uppföljning per mars med prognos för helåret 2020 
tillsammans med ekonomistaben (bilaga 2). 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2020-04-20 

Bilaga 1: Särskilda frågor om coronaviruset covid-19 per april 2020 

Bilaga 2: Förenklad ekonomisk uppföljning per mars 2020 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har tillstyrkt förslaget. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 19 (24) 

Miljö-och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§46 

Flytt av miljö- och hälsoskyddsnämndens 
sammanträde i september 

Ordföranden informerar om att nämndens septembersammanträde flyttas till den 9 
oktober kl.09.00 på grund av justerad tidsplan för kommunens mål- och 
budgetprocess. Preliminär tid för arbetsutskott är den 2 oktober. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 20 (24) 

Miljö-och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§47 

Informationsärenden 

Anna Nilsson, miljödirektör, informerar från verksamheten 

Tobias Johansson, avdelningschef, informerar om smittspridning på restauranger och 
caféer 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

_.‘ _ 
51ill A 



Uppsala 
kommun 

Sida 21 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§48 

Delegationsbeslut för perioden 2020-03-02 till 
2020-04-13 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 2020-03-02 till 2020-04-13 till 
protokollet. 

Justerandes signatur Utd ragsbestyrka nd e 



-2ji Uppsala 
kommun 

 

Sida 22 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Protokoll 

Datum: 
2020-05-05 

 

§49 

Anmälningsärenden för perioden 2020-03-02 
till 2020-04-13 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att lägga anmälningsärendena till protokollet. 

Förteckning över meddelanden 2 mars - 13 april 

Förteckning över överklagade ärenden och domslut 2 mars - 13 april 

Förvaltningen informerar om följande ärende: 

Inspektion livsmedelsanläggning Walid Khodor Gross Bergsbrunna 18:1, MHN 2019-
004391 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

, 



Uppsala 
kommun 

Sida 23 (24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§50 

Deltagande i konferenser och möten 

Inga ärenden att behandla 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 24(24) 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Datum: 
Protokoll 2020-05-05 

§51 

Frågor från nämndens ledamöter 

Inga frågor anmäls vid sammanträdet 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

/JA 91/V\ 
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Angående Miljö- och hälsoskyddsnämndens samrådsyttrande över Förslaget till 
översiktsplan för Sydöstra staden inklusive Bergsbrunna (FÖP) 
Vi delar i allt väsentligt Miljö- och hälsoskyddsnämndens yttrande. Vi har endast haft kort tid 
för att ta ställning till ett mycket omfattande förslag. Vi efterlyser en djupare genomgång och 
analys av alla de frågor som berör Miljö- och hälsoskyddsnämndens ansvarsområde, både i 
närtid men också i samband med den kommande processen med detaljplaner mm. Med den 
synnerligen korta tid som nu stått till vårt förfogande, vill vi lägga till följande synpunkter och 
frågor. 

Planerna för Sydöstra staden inkl. Bergsbrunna (FÖP) är synnerligen omfattande och kom-
plexa. Det är svårt att överblicka alla dess konsekvenser, inte minst ut miljö- och hälsoskydds-
perspektiv. Klart är dock att hela det tänkta projektet med omfattande byggnation motsvarande 
en medelstor svensk stad, ny bro över den milj ökänsliga Fyrisån och kapacitetsstark kollek-
tivtrafik (t.ex. spårvagnslösningen) kommer att påverka miljön i flera hänseenden. Infrastruk-
turfrågor, utformningen av byggnader och vegetation, den sociala sammansättningen, trygg-
hets- och hälsofrågor är bara några exempel på alla de frågor som också påverkar miljö- och 
hälsoskyddet. Översiktsplanen är ett sällande dokument utan närmare analyser och problema-
tiseringar. Många centrala frågor är obesvarade eller ofullständigt belysta. Det är inte Miljö-
och hälsoskyddsnämndens sak att övergripande ta ställning till om och på vilket sätt de nya 
stadsdelarna ska komma till stånd eller vilka strategiska val som ska göras t.ex. i fråga om 
kapacitetsstark kollektivtrafik eller om en bro ska byggas över Fyrisån. Men det är vår sak att 
problematisera miljö- och hälsoskyddskonsekvensema. Här är, i all hast, några av våra syn-
punkter. 

Något om tekniska försörjningssystem 
Vi ställer sig positiva till det som lyfts redan i ÖP 2016, nämligen att utveckla och använda 
effektivare och mer resurssnåla lösningar för nya stadsdelar. Även fyrspårsavtalet med staten 
uppmanar till nya innovativa lösningar. I det fall det skulle finnas effektiva tekniska lösningar 
för detta är vi positiva men anser att dessa måste förtydligas för att vara möjliga att ta ställning 
till. 

Det finns så vitt bekant inga integrerade avlopps- och avfallssystem i bruk i en skala större än 
30 hushåll. 

• Vi undrar vilka tekniska lösningar som är aktuella för de lovvärda ambitionerna när 
det gäller kretsloppslösningama avseende rent vatten, näringsämnen och gödsel till 
jordbruk, biogas, värme el till energisystemet, kolinlagring som t.ex. biokol och när 
det gäller "nya material och produkter". 

Vidare sägs att "det samlade tekniska systemet ska understödja en cirkulär livsmedelskedja." 
Vad detta betyder är svårt att förstå. En cirkulär livsmedelskedja, begränsad till de sydöstra 
stadsdelarna är omöjlig att upprätthålla i en modern värld med globaliserad livsmedelsförsörj-
ning. 
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• Vi anser att detta behöver klargöras. 

Något om vatten 
"Dagvatten ingår som en viktig del i vattenhushållningen." ... "I skogsområdet finns små våt-
marker, kärr, bäckar och diken. Utmed planområdets gränser rinner de två åarna Fyrisån och 
Sävjån som inte får påverkas negativt." "Ytvattnet rör sig från högre delar i Lunsen ner över 
naturreservatsgränsen och följer lägre partier ner mot planområdet. Olika åtgärder kan därför 
komma att behöva utföras som påverkar planen." 

År 2016 beslutades miljökvalitetsnormer (MKN) för landets vattenförekomster. Dessa nor-
mer är enligt lag bindande och anger den kvalitet som en vattenförekomst ska ha till ett visst 
år. Fyrisån och Sävjaån ska ha uppnått minst god vattenstatus år 2021 och det får inte ske en 
försämring av statusen. 

I västra delen av planområdet ligger Fyrisån som är länets största å och mottagare av vatten 
från västra delen av planområdet. Fyrisån är en ytvattenförekomst och har idag måttlig ekolo-
gisk status och uppnår ej god kemisk status. Fyrisåns vatten nyttjas som råvatten i Uppsalas 
dricksvattenförsörjning." 

• Av planerna måste framgå hur de nya stadsdelarna ska anpassas till miljökraven 
för naturreservatet Lunsen med sina 1355 ha skyddad mark med artrika våtmarker. 

• Hur ska våtmarkerna kring Sävjaån bli ett upptagningsområde för naturreservatets yt-
vatten. 

• "Dricksvattnet utgör samhällets viktigaste livsmedel och ska ses som en resurs och 
användas effektivt." 

• Hur ska Uppsalas dricksvattenreservoar i Uppsalaåsen ges ett fullgott skydd vid pro-
jektets genomförande. 

VA-frågan och kretsloppstänkandet bör ses som en central bit i den hållbara staden. Vi vill se 
ett VA-systemet där näringsrikt avloppsvatten redan vid källan separeras från näringsfattigt 
avloppsvatten. Om det komposterbara kunde transporteras tillsamman med näringsrika av-
loppsvattnet skulle den rötningsbara råvaran bli mer koncentrerad och mindre förorenad. 

• Vi vill se en utredning där det framgår hur näringsrikt avloppsvatten och komposter-
bart avfall som är rötningsbart kan hanteras i ett system och om det kan separeras utan 
att kontamineras av näringsfattigt förorenat avloppsvatten. 

Något om livsmedelsförsörjningen 
Man målar i FÖP:en upp en romantiserad bild när det gäller livsmedelsförsörjningen. Det 
ligger dock i hela landets intresse att i högre grad bli självförsörjande på livsmedel och då 
måste upplandsslättens bördiga jord användas på ett effektivt och hållbart sätt. 

• Hur ska uppsalaslättens bördiga jord bevaras och inte bebyggas samt brukas på ett 
effektivt och hållbart sätt för att stärka landets livsmedelsförsörjning. 
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I samband med byggandet är det viktigt att värdet i skogen tillvaratas på ett effektivt och 
ekonomiskt hållbart sätt och att man tidigt i processen tar omhand virket och massaveden. 

• Hur ska skogens värde i form av virke och massaved i ett tidigt skede hanteras för att 
få maximalt värde på effektivaste sätt. 

Något om gator och torg 
Att gatusystemet utformas som ett kontinuerligt nät utan återvändsgränder ser vi som positivt 
och tror det är en bra strategi särskilt för de delar som ansluter till naturmark. 

För passager förbi järnvägen står det att det ska tillskapas gång- och cykelbroar och offentliga 
hissar för att mildra barriäreffekten. Det är viktigt att skilja på den fysiska och den visuella 
barriäreffekten och vi vill se ett tydliggörande för hur detta ska tas om hand. 

• Hur ska bullerskydd utfoinias med vallar och plank så att de blir effektiva tilltalande 
bullerbarriärer som kombineras med och ansluter till vegetationen. 

Med en gatubredd som är rätt utformad kan utrymmet mellan husen få mer värde. Ett brett 
gaturum tillåter breda gröna stråk som både separerar olika trafikanter och kan rymma dag-
vattenmagasin. Detta ger trafiksäkerhet, gröna stråk och ett översvämningsskydd vid skyfall 
vilket annars finns risk för med mycket hårdgj orda ytor. Generös gatubredd tillåter en effektiv 
snöröjning om snön kan plogas undan och inte behöver transporteras undan direkt för att ga-
torna ska vara framkomliga även på vintern. 

• Kan man öka antalet separerade grönskande stråk av separerade filer för biltrafik och 
cykeltrafik som också kan användas som snöupplag på vintern. 

• Det bör utredas om gatornas bredd kan minskas till förmån för parkeringar i garage 
och andra lösningar för korttidsparkeringar än att ha en stor gatubredd. 

• Vi önskar önska en genomtänkt och effektiv utformning av gaturummet för att mini-
mera kostnaderna för drift och underhåller av gatan. 

Samtliga torg bör även ha någon form av vegetativt inslag i form av träd, gärna i kombination 
med plantering, för att säkerställa skugga och svalka under sommarhalvåret som inte är kopp-
lat till konsumtion (ex. parasoll på uteservering). 

• Kan man planera så att samtliga torg får vegetativa inslag kompletterade med artifici-
ella träd/växtväggar 

Något om parker och rekreationsområden 
• Vi vill se ett förtydligande i hur man har tänkt sig att den sociala hållbarheten ska 

uppstå på torg och parker. 
• Vi vill se ett förtydligande om hur en social positiv hållbarhet ska säkras i dessa rum 

och att detta förtydligas. 
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Det står under mål att grönskande stadsmiljö ska bidra med reglerande ekosystemtjänster och 
att naturmiljön ska bidra med rekreativa dito. Ekosystemtjänster delas in i fyra grupper (Mil-
lennium ecosystem assessment, 2005); Försörjande, Reglerande, Kulturella och Stödjande. Vi 
förstår inte syftet med att hitta på ett eget begrepp för denna FÖP och kalla en grupp för 
rekreativa. Vi ser heller inte varför man bara väljer att lyfta två kategorier (varav en inte är 
korrekt definierad). Vid arbete med Grönytefaktor (GYF) i bl. a. Östra Sala backe och Rosen-
dal krävs en angiven balans mellan de olika ekosystemtjänsterna för beviljat bygglov varför 
man inte kan lyfta endast en kategori. Vi anser därför inte att man vikta detta åt endast vissa 
kategorier i en FÖP heller. 

• Vi vill i detta kapitel se att man i målsättningen arbetar med samtliga fyra typer av 
ekosystemtjänster och förtydligar att dessa är beroende av varandra. 

Vi är positiva till att gröna skolgårdar lyfts som delar av grönstråk men då bör tillgängliga 
gång- och cykelstråk utmed skolgårdarna finnas tillgängliga för de fotgängare och cyklister 
som vill transportera sig i ett sammanhållet grönstråk. Boverkets rekommendationer vad avser 
skolgårdar bör följas. Vi ser däremot inte att privata gårdar ska ingå i grönstråk eftersom dessa 
ska vara just privata. Grönstråk bör vara tillgängliga för att transportera sig till fot och cykel 
och då bör inte privata gårdar utgöra en grund för ett sammanhängande stråk. Det blir även 
svårt att få till byggnation för att fortfarande ha ett sammanhållet stråk. 

Meningen om att tallar har störst förutsättningar att anpassas till nya omständigheter anser vi 
är felaktig och beror på hur man hanterar trädet. Även lövträd anser vi kan och bör bära plat-
sens ursprungliga karaktär. Vi ställer oss positiva till att bevara naturliga miljöer på skolgårdar 
och anser att detta ska vara ett krav. 

• Ska inte även lövträd som utsparade träd vara kvar på de ställen där skogen är av 
blandad karaktär. 

• Kan inte skolmiljöer också bestå av sparade naturmiljöer. 
• Bör inte tillgänglighetsmålen för sociotopsvärdena för olika typer av parker bör lyftas 

in i FÖP:en så det blir tydligt vilka avstånd som gäller, t.ex. 0 m till bostadsgård eller 
småpark, 300 m till kvarterspark, 1500 m till stadsdelspark/stadspark, 5000 m till när-
natur. 

Sydöstra stadsdelarna har under möten i MEX pekats ut som ett område som liksom innersta-
den INTE ska ha skolgårdar som håller Boverkets rekommendationer. Ska man slänga sig 
med begrepp såsom stora skolgårdar kan man tycka att det bör relateras vill vad som faktiskt 
är en stor skolgård enligt Boverket. Skolgårdarna ska ha träd och grönska och för detta krävs 
att det finns tillräckligt med yta. Träd och grönska bidrar till skugga och lokala temperatur-
sänkor. Skolgården får gärna förlänga och förstärka grönstråk men inte ses som en del av en 
park. Skolgården ska vara en säker och trygg plats för barnen där rörelse och lek bor. 

• Ska inte Boverkets rekommendationer för skolgårdarna gälla fullt ut i de nya stadsde-
larna. 
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Vi anser vidare att höjden på träden i gaturummet bör matchas mot byggnadernas höjd för att 
kunna ta ner skalan på byggnaderna. Det är olyckligt när gatuträden blir alltför låga och bidrar 
till att skapa en obalanserad miljö. Det är även viktigt att skapa en variation i urvalet och att 
inte ensidigt välja samma träd för alla gator. Dels för att gynna ekosystemtjänter och biologisk 
mångfald men även för att agera proaktivt mot olika trädsjukdomar som annars kan drabba 
den offentliga miljön i stor skala. 

• Bör inte trädens höjd i gaturummet matchas mot byggnadernas höjd och kan inte träd-
valet i gatumiljön varieras. 

Några synpunkter om naturen 
Sävja-bebyggelsen har en klar naturkaraktär och liknar i mångt och mycket Eriksberg. Det är 
viktigt att den tillkommande byggnationen tar intryck av naturkaraktären i området. 

Området har många tall- och skogsområden och runt Stordammen är området väldigt sankt. 

• Är en byggnation så nära Stordammen acceptabel. Föreligger inte risker att man för-
stör de unika värden som finns på platsen. Sprängningar samt urgrävningar riskerar att 
dammen sinar. 

• Kan man skapa ett större avstånd för byggnation från Stordammen så att detta blir en 
stor naturpark med större marginaler. 

• Vi vill att en grundlig utredning om säkring av dammens vatten vid byggnation ge-
nomförs. 

Något om planförslagets avvägningar 
I planförslagets avvägningar tas i stort sett bara upp positiva effekter av förslaget. Först mot 
slutet nämns något om negativa följder. Här sägs att risk finns för större slitage i skyddade 
naturområden och att boende som idag har direktaccess till naturreservaten kommer att få 
längre till den vildaste naturen då de behöver passera de nya kvarteren på väg söderut." 

• Vi saknar här en analys av olika målkonflikter. Olika slags konsekvenser — både posi-
tiva och negativa — behöver lyftas fram tydligare om man ska göra en helhetsbedöm-
ning av miljöaspekterna i projektet. 

Ökad klimatbelastning 
Uppsala kommun har i sitt Miljö- och klimatprogram 2014-2023 angett följande mål: "Ut-
släppen av växthusgaser från energianvändning, transporter och arbetsmaskiner inom Uppsala 
kommuns geografi ska senast år 2030 vara nära noll samt baseras på fömybara energikällor." 

I Klimatfärdplan Uppsala, som är ett projekt som drivs i samverkan med Uppsala Klimatpro-
tokoll och Uppsala kommun heter det: "Utsläppen av växthusgaser i Uppsala kommun mins-
kar med ungefär 1 procent per år. Det går åt rätt håll, men alldeles för långsamt — takten är 
långt ifrån tillräcklig för att Uppsala ska klara målen att vara klimatneutralt 2030 och klimat-
positivt 2050. Om målen ska nås måste minskningstakten öka rejält under de kommande tio 
åren, från 1 procent till 10-15 procent mindre utsläpp av växthusgaser per år." 
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• Hur ska genomförandet ske så målen och ambitionerna i Uppsala kommuns Miljö- och 
klimatprogram och Klimatfardplan Uppsala uppfylls. Här krävs närmare analyser. 

• Förslaget innebär en ökad miljö- och annan belastning på ett redan hårt ansträngda 
vägtrafiksystem. Här krävs närmare analyser hur den stora ökningen av trafik ska vara 
förenlig med miljömålen. 

Bebyggelse 
• Hur ska vattenspeglar och grönska föras in i de tätare stadsmiljöerna. 
• Det är oklart om man i tillräcklig utsträckning tagit till vara naturens förutsättningar 

och t.ex. inte plana ut höjdskillnader och så lång möjligt bevara träd och vegetation. 
• Vi anser inte att skugga, på sätt anges i planförslaget, ska vara en faktor som ger den 

nya staden dess karaktär. Solljus ska så långt det är möjligt prägla hela bebyggelsen. 
Kan man göra ytterligare åtgärder för att utforma byggnaderna på ett sätt så att solin-
strålningen prioriteras, både på marknivån och i samtliga bostäder. 

Den nya bebyggelsen måste alltså vara modern och tillvarata nya forskningsrön och ny teknik. 
Självfallet måste både byggandet, boendet och verksamheten i den nya staden vara i framkant 
miljömässigt. Det bör prövas om inte även flerfamiljshusen kan byggas i trä. Dessutom bör 
byggnaderna i så hög utsträckning som möjligt vara energisnåla passivhus. 

Rörelseytorna bör vara uppvärmda vintertid så att sandning och saltning så långt möjligt kan 
undvikas. Vatten-, avlopps- och sophanteringssystemen ska vara miljömässigt toppmoderna. 

Är följande tillräckligt tydligt; 

• Byggnaderna i så hög utsträckning som möjligt vara energisnåla passivhus. 
• Byggnaderna bör uppföras i trä. 
• Rörelseytorna bör vara uppvärmda vintertid så att sandning och saltning så långt möj-

ligt kan undvikas. 
• Vid val av material ska material som når låga temperaturer främjas för att minska upp-

värmningen i urban heat island-effekten. 
• Vatten-, avlopps- och sophanteringssystemen ska vara miljömässigt toppmoderna. 

Huskroppar, vegetationen och belysning m.m. måste utformas så att alla kan känna sig trygga, 
oavsett var i området man befinner sig. 

• Kan man inte redan nu slå fast att de ska finnas möjlighet till egna odlingar och bär 
och fruktträd i bostadskvarteren för att främja trivsel, trygghet och omsorg. 

Till sist något om transportinfrastruktur och trafik 
Angöringen till E4an, kollektivtrafiklösningen och bron är frågor som redan borde vara väl 
utredda och beredda. När så inte är fallet måste man ta höjd för olika framtida lösningar. Man 
behöver ha med utbyggnad av infrastrukturen i olika lösningar i översiktsplanen. 
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• Man borde i underlaget ta höjd för att i vart fall inledningsvis kommer fler människor 
använda bilen än vad man antar i förslaget, innan kollektivtrafikstråk är etablerade. 

Angöringen till E4an kommer påverka trafikflöden och även bidra till trafikflöden genom 
sydöstra stadsdelarna och detta behöver man ta höjd för. Det blir därför också viktigt att styra 
trafiken bort ifrån bebyggda området för att skapa en bättre stadsmiljö med mindre buller. 

• Borde inte därför en koppling till E4 säkerställas i ett tidigt skede 
• Huvudgatan bör också planläggs som en bred allé och grön gata som också är anpassad 

till en BRT-lösning. 
• Man bör se över om man inte också ska uppföra cykelparkeringar vid de föreslagna 

hållplatserna för kapacitetsstark kollektivtrafik. 

Uppsalaalliansen 

Mats Åhlund (C) Kathrine Laurell (M) 

Tor Bergman (M) Magnus Wikberg (KB) 

Andreas Celan (M) Elias Moberg (KD 

Mårten Blix (M) 
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